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energiafogyasztás legalább egy 
részét, napkollektorokat szerel-
nek a tetőzetre. És közben abban 
reménykednek, hogy tavaszra, 
jövő nyárra csökkenni fog a vil-
lamos energia nagyfogyasztók 
számára megfi zethetetlenné vált 
ára. A vállalkozó szóvá teszi az 
energiaszolgáltatóval fennálló 
vitáit: a jelenleg a villamos ener-
gia ára kilowattóránként 1,80 lej, 
de a szolgáltató már 8 lejért sem 
hajlandó a téli áramellátásra, 
akkora áramhiány van az ország-
ban. A nagyfogyasztók egyelőre 
nem tudják, hogy mit hoz a jövő. 
Ha a nagy szállodák áram nélkül 
maradnak, vissza kell térni a tíz 
évvel ezelőtti „rendhez”, amikor 
tavaszig mindenki bezárta a ven-
déglátó helyiségek kapuit.

Az áramszolgáltató ki kell 
egyezzen a nagyfogyasztóval
A szovátai polgármesteri hivatal 
szomszédságában európai uniós 
pénzekből folynak az építkezé-
sek, új amfi teátrum és kulturá-
lis központ készül. Fülöp László 
Zsolt polgármester nem rejti véka 
alá, hogy az „óvárost” és a für-
dőtelepet egyformán kell fejlesz-
teni, holott a beruházások zöme 
eddig a fürdőtelepre irányult. 
Ami érthető, hiszen a helyi önkor-
mányzat bevételeinek zöme az 
idegenforgalomból származik, és 
ez összességében jóval nagyobb, 
mint egy hasonló, tízezres lélek-
számú városka éves költségveté-
se. A polgármester rögtön hoz-
záteszi, hogy Szováta esetében 
a kiadások is sokkal nagyobbak, 
mert egy vendégváró település 
arculatát csak állandó beruházá-
sokkal lehet szinten tartani.

Beszélgetésünk során kitérünk 
a nyomasztó energiaválságra is, 
amely Szováta nagy szállodáit 
is érinti, amennyiben az áram-
szolgáltató akkora összeget kér 
a villamos energiáért, amit a tu-
lajdonos nem tud kifi zetni. Fülöp 
László Zsolt kissé árnyaltabban 
látja a helyzetet. „A piac fog-
ja eldönteni, hogy milyen áron 

mennyi energiát fognak vásárol-
ni a cégek. Nem véletlen, hogy 
megsokszorozódott a napelemes 
áramtermelés. Mindenki keresi 
a kiutat a mai helyzetből. Ami 
oda fog vezetni, hogy az áram-
szolgáltatóknál csökkenni fog az 
áram ára, mert egyszerűen nem 
tudnak többet kérni, mint ameny-
nyit a vállalkozói környezet elbír” 
– állapítja meg a polgármester a 
nagyberuházók panaszaival kap-
csolatban.

Gyógyturizmus helyett 
wellnesshétvége
Az RMDSZ színeiben 2016-tól 
polgármesterként tevékenykedő 
elöljáró szerint Szovátának sike-
rült olyan státust kivívnia a ro-
mániai fürdővárosok élmezőnyé-
ben, ami mögött rengeteg közös 
munka húzódik. Végigjárjuk a 
fürdőváros rendszerváltás utáni 
útkeresését, ami a többi románi-
ai üdülőtelephez hasonlóan itt is 
megfeneklett. A kommunizmus 
idején államosított, illetve az 
újonnan épített szállodák és vil-
lák használati jogával rendelkező 
fürdővállalat éveken át egy banit 
nem ruházott be az épületekbe, 
az ingatlanok lepusztultak. Szo-
váta is a mai Herkulesfürdő vagy 
más romániai fürdőváros sorsára 
juthatott volna, ha a Danubius 
szállodalánc nem vásárolja meg 
a hetvenes években épített szoci-
alista szállók egy részét. Akkori-
ban nagy vita övezte a tranzakci-
ót, hiszen a hoteleket működtető 
bérlők keményen ellenezték, de a 
polgármester szerint ez mentette 
meg a fürdőtelepet. A multinaci-
onális szállodalánc pár év alatt a 
szovátai vendéglátás zászlósha-
jójává alakította itteni négycsil-
lagos szállóját, ami elkezdte kül-
földről vonzani a vendégeket. A 
kétezres évek elején végrehajtott 
nagyívű beruházáshoz a város 
csak hitellel tudott felzárkózni, 
hogy az infrastruktúrafejlesztés 
lépést tarthasson a vendéglátó-
ipar elvárásaival.

Azóta sok év eltelt, és több tíz-
millió euró értékű uniós pályá-
zatok érkeztek a közművesítés 
korszerűsítésére, útépítésekre és 
parkosításra, amely megváltoz-
tatta a fürdőtelep és az alatta el-
terülő városka életét. Manapság 
könnyebb helyzete van a polgár-
mesternek, hiszen az egyszínű, 
RMDSZ-es helyi tanácsban sem ro-
mán, sem magyar ellenzéke nincs. 

Fülöp László Zsolt szerint ez akkor 
sem volt másként, amikor még 
két szociáldemokrata tanácsosuk 
volt, mert együtt dolgoztak az 
RMDSZ-es csapattal. Mint ahogy 
az MPP-sekkel is leült, és azt ja-
vasolta, hogy vele beszéljék meg, 
ha fejlesztési javaslataik vannak, 
mert polgármesterként támogatja. 
Fülöp szerint a helyi önkormány-
zatokban másként már nem lehet 
boldogulni: ha az idő viszályokra 
megy el, az hátráltatja a település 
fejlődését.

A polgármester pótolhatatlan 
segítségnek tartja az európai uni-
ós forrásokat. Ezek hiányában a 
szovátai turizmus meghalt vol-
na. Romániai kormányforrásból 

egyetlen, kisebb összegű turisz-
tikai beruházásra futotta eddig, 
az is Elena Udrea minisztersége 
idején. Azóta Bukarestben a tu-
rizmus csupán szóbeszéd tárgya, 
és konkrét kormányprogramok 
nem születtek a fejlesztésekre. A 
mostani kormány turisztikai tár-
cájától várják, hogy változzon a 
helyzet. „Gazdasági szempontból 
Szováta erőssége a Medve-tó és a 
wellnessturizmus. Nőgyógyászati, 
reumatológiai és bőrgyógyászati 
kezeléseink híresek, de amióta a 
módosabb belföldi turisták „cél-
pontja” lettünk, csupán egy-két 
szálló fogad el olcsóbb árkategó-
riás nyugdíjas kezelési jegyeket. 
A szállók gyógyászati kínála-

tát a vendégnek ki kell fi zetnie. 
Szemben Kovásznával vagy Tus-
nádfürdővel, ahol a vendéglátó 
egységek szezonon kívül olcsó 
gyógyturizmusból élnek” – érvel 
a polgármester. Aki szerint nincs 
ebben semmi meglepő, hiszen 
Szováta Budapesttől Bukarestig 
az elit nyaralóhelye volt már a 
Monarchia idején is. Bizonyosság 
rá a rengeteg villa, amelyek nap-
jainkra korabeli szépségükben 
fogadják a vendégeket. A szállo-
dák, panziók és házi vendégszo-
bák nyári csúcsszezonban így is 
kevésnek bizonyulnak, de sokan 
ilyenkor őszutón is szívesen eljön-
nek a Görgényi-havasok lábaihoz, 
a Sóvidékre.

Lelőtt egy medvét a szovátai polgármester, vizsgálódik a rendőrség

Orvvadászat és jogtalan fegyverhasználat miatt indított büntetőeljárást a rendőrség Maros megyében egy 
múlt szombati vadászat ügyében, melynek során lelőttek egy medvét. A nagyvadat Fülöp László Zsolt szo-
vátai polgármester lőtte le, akihez morogva, támadó szándékkal közelített a medve. Az elöljáró lapcsalá-
dunk megkeresésére kifejtette, a helyi vadásztársaság tagjaként vett részt a hajtáson, 4–5 medvét is láttak. 
Szerinte ez már megszokott, hiszen a vadászatok során néha gyakoribb látvány a medve, mint a vaddisznó.  
„A szombat délutáni vadászaton megjelent egy medve 25 méterre tőlem. Azért tudom, hogy pontosan hány 
méterre, mert a helyszínelés során lemérték a távolságot. Jeleztem a jelenlétem, köhögtem, kiabáltam, 
de ő egyre csak közeledett morogva, láthatóan támadó szándékkal. Két méterre volt, amikor leadtam a 
lövést, és a nagyvad elterült. Azonnal értesítettem a vadászat szervezőjét és a rendőrséget is. Mivel nekünk 
az engedélyünk vaddisznóvadászatra volt, de önvédelemből lelőttem a medvét, ezért orvvadászat miatt 
indult eljárás. Hálás vagyok azért, hogy most ezt el tudom mondani, és nem a kórházi ágyon fekszem, vagy 
nem történt még rosszabb velem” – osztotta meg az eset részleteit a polgármester. Hozzátette: nem ez volt 
az első közeli találkozása medvével, egy korábbi alkalommal a nagyvad hat méterre közelítette meg, de 
nem akart rátámadni, és vissza is fordult. A medve tetemét az állategészségügyi igazgatósághoz szállí-
tották, ahol felboncolták, és jegyzőkönyvet készítettek a halál okairól. Megállapították, hogy az állat 340 
kilogrammos volt, és szemből, nyaki tájékon lőtték meg. A rendőrség a helyszínen is vizsgálódott, valamint 
elkobozta a vadász fegyverét további vizsgálatok céljából. (Simon Virág)

Fülöp László Zsolt polgármester: gazdasági szempontból a város erőssége a Medve-tó és a wellnessturizmus

A több mint 100 szobás szálloda Székelyföld első, élményfürdővel ellátott superior hotelje lesz Tiszta utca, rendes ház. Szovátán adnak a tiszta városképre

 » Fülöp László Zsolt 
polgármester pótol-
hatatlan segítségnek 
tartja az európai uniós 
forrásokat. Ezek hiányá-
ban a szovátai turizmus 
meghalt volna. 
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